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  البيانات الشخصية

 م.2007 دور مايو عام ،مصر، ليسانس الحقوق، جامعة حلوان درجة حاصل على المؤهل العلمي
 تقدير جيد بالأربعة أعوام الدراسة. امـــر العــديـالتق
 .مقيد بالترافع في جميع القضايا أمام المحاكم الابتدائيةو عضو بنقابة المحامين المصرية،  ةــــــويــــــضــعـال

 .م1985الرياض، المملكة العربية السعودية، عام مصري، من مواليد مدينة  الميلادالجنسية و 
  

 تسعة أعوام (9)خبرة  الخبرات العلمية
 نقض بجمهورية مصر العربية.بمكتب الأستاذ شوكت محمد عثمان المحامي بال محامي 2010حتى  2007عام من 
 بالمملكة العربية السعودية. المحدودة ة آن واحدـبشرك مستشار قانوني 2014حتى  2010 عام من
 بمكتب عبدالرحمن القويزاني محامون ومستشارون قانونيون بالمملكة. مستشار قانوني هـحتى تاريخ 2014 عام من

 

 

  والعملية الخبرات القانونية
 .صياغة المذكرات والدعاوى واللوائح الاعتراضية 
 ـات.ــــوالاتفاقي ـةــانونيـــالق ودـــالعقـ ـةــوصياغ مراجعة 
 .صياغة الخطابات والتقارير ومحاضر الجلسات 
 .تأسيس الشركات بكافة أنواعها 
  الاستشارات القانونية.تقديم 
 المحاكم أروقة خارج نهاء الخصومةلإ (العميل من صريحة موافقة)ب العملاء خصوم مع مفاوضات في الدخول. 
 يجاد العقود، تتضمنها التي العوائق دراسة  .العوائق تلك لتخطي القانونية الطرق وا 
 بداء العملاء قضايا ووثائق مستندات مراجعة  .بشأنها القانوني الرأي وا 
 وتزويد والأجنبية، السعودية الشركات تأسيس عقود بتعديل الشركاء وقرارات الشركات، تأسيس عقود وصياغة مراجعة 

 .القانوني بالرأي الشركاء
 بداء التعاقدات مختلف في الشركات دخول صلاحية مدى دراسة  .ذلك في القانوني الرأي وا 
 والأنظمة الإسلامية للشريعة مخالفتها عدم مدى من والتأكد والاتفاقيات العقود مراجعة. 
 بداء بهم الخاصة القضايا بشأن وخارجه المكتب داخل العملاء مع الاجتماع  القضايا بهذه المتعلقة القانونية الآراء وا 

 .دعواه في قدما   لمضيل صحيحة بطريقة العميل توجيه على والعمل
 بداء بالعملاء الخاصة الشركات لدى للموظفين العمل عقود مراجعة  بنظام العقود هذه التزام مدى في القانوني الرأي وا 

 .العمل
 أيضا   العمل نظام ومع العملاء أهداف مع متوافقة تكون بحيث العمل عقود صياغة. 
 بداء الأجنبي الاستثمار لنظام تخضع أجنبية لشركة المنسوبة المخالفات دراسة  ارتكاب مدى في القانوني الرأي وا 

 .عدمه من النظام في المذكورة للمخالفات الشركة
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 تنظيم بشأن حكومية وجهات الوطني الحرس ووزارة الصحة وزارة مع والاتفاقيات الامتياز عقود ومراجعة صياغة 
 .الوزارات تملكها التي المتخصصة للمجلات الإعلاني الامتياز وحق المؤتمرات

  للمكتب والعملاء. تسجيل العلامات التجاريةدراسة ومتابعة إجراءات 
 بالمكتب تدريب فترة أمضوا الذين والأنظمة الحقوق كليات لطلبة القانوني التدريب. 
  وعدة  متخصصة في هذا المجالصياغة وتدقيق عقود استثمار في مجال التعدين وذلك بين شركة أجنبية كبرى

 شركات سعودية.
 

  الأبحاث الشرعية والقانونية
 :ومنها للعملاء، مميزة قانونية خدمة لتقديم اللازمة بالدراسات والقيام، والقانون الإسلامية الشريعة أحكام في حوثب

 بالمملكةفي المحاكم  حجيتها في الأحكام والاستناد إليها كدليل ، ومدىالحديث درجات في بحث . 
 الإفلاس في بحث. 
 مساهمة شركة تأسيس في بحث. 
 التجارية العلامات في اللبس مسألة في بحث. 
 وآثاره بياض على شيك توقيع مسألة في بحث. 
 القاهرة والقوة الطارئة الظروف بين الفرق في بحث. 
 سعودية شركة على أجنبية شركة استحواذ في بحث. 
 جراءات شروط في بحث دراج تسجيل وا   .المالية السوق في مقفلة مساهمة شركة أسهم وا 
 الفساد ومكافحة النزاهة لحماية أهلية جمعية تأسيس نجاعة مدى في وبحث جدوى دراسة. 
 .بحث في العقود الإدارية والفرق بينها وبين القرار الإداري 
  السعودية.حقوق والتزامات المحامي والوكيل والأصيل في الأنظمة بحث في 
  وأثره على الحكم الجنائي.بحث في التحكيم، وحجية حكم التحكيم 
 .بحث في الملكية الفكرية 
 والوساطة والتوصية الرجاء تخللهاوي ،اوصوره الرشوة في بحث. 
 .بحث في طرق الإثبات 

 

  المهارات الشخصية
 عمل أي لنجاح الأساسية المحاور وتغطية المهارة من ممكنة درجة بأفضل القانونية الأعمال إخراج على العمل 

 :وهي قانوني،
 .والنظامية الشرعية الجوانب لكافة تغطيته حيث من عام بشكل القانوني العمل جودة :أولا   
 وموضوعا   اللغوية، الأخطاء وتجنب الصحيحة العربية باللغة الصياغة قوة حيث من شكلا   القانوني العمل دقة :ثانياا   

 .فيه توجد أن يمكن التي القانونية الثغرات كافة تغطية حيث من
 .العميل من المقدر موعده قبل لتقديمه بجهد والسعي المطلوبة، مواعيده في القانوني العمل تقديم سرعة :ثالثاا   

 حكومية جهات كانوا سواء العملاء ثقة كسب أجل من هو العوامل تلك بتطبيق النجاح أن بالذكر الجدير ومن** 
 .أفرادا   كانوا أم أجنبية أو وطنية شركات أم

 

 الفريق بروح والتحلي العمل ضغط تحمل. 
 الآخرين إقناع على والقدرة العملاء مع التعامل. 
 القدوة أكون حتى العمل في والتميز للنجاح دفينة رغبة لدي. 
  بشكل جيد.إدارة الوقت 
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  المؤتمرات والدورات
 مركز نظمه يالشهادة الاحترافية( الذي  –م 2016بعنوان )برنامج تأهيل وا عداد المحكمين  دورة احترافية في التحكيم

ومركز التحكيم والتسويات بالغرفة التجارية  (القرار )دار العربيةالتحكيم التجاري لدول مجلس التعاون لدول الخليج 
 لإعداد محكم دولي معتمد.، م2016 عام حتى شهر إبريل ينايرشهر في الفترة من ، الصناعية بالرياض

 المعهد نظمه الذي الإسلامية، سعود بن محمد الإمام جامعة ،والتحكيم للقضاء الدولي المؤتمر وحضور مشاركة 
 .م2015/هـ1436 عام الحجة ذي شهر السعودي، التحكيم وفريق للقضاء العالي

 م2004 عام العربية، مصر جمهورية حلوان، جامعة الحقوق، كلية ،(الشخصية الأحوال) الأسرة قانون دورة. 
 م2013، عام السعودية العربية المملكة الرياض، العالمية، الجزيرة بأكاديمية النجليزية اللغة دورة. 
 الانترنت مهاراتبرامج شركة أدوبي،  أوفيس، مايكروسوفت برامج: الآلي الحاسب تطبيقات. 
 من الاتحاد المصري للكاراتيه. رياضة )الكاراتيه(في  أساسية دورات تدريب 
 

  الهوايات
  ومنها:في عدة موضوعات ومجالت عدة،  القراءةو الطلاع 

 والأنظمة القانونية والآراء القضائية الأحكام -.الكريم، والأحاديث النبوية الشريفة وشرحها، وكتب الفقه القرآنتفسير 
الخاصة بالمملكة العربية السعودية أم في الأحكام والقوانين الخاصة ، سواء في الأحكام والأنظمة بشكل عام واللوائح

 القصص والروايات باللغتين العربية والانجليزية. -.التربية الأسرية -.البشرية التنمية -.إدارة الأعمال -.بدول أخرى
 ومنها:، ممارسة الرياضة 

على درجة الحزام  حيث تم الحصولالكاراتيه، رياضة يكيدو، رياضة الكونج فو، رياضة الأ الألعاب القتالية ومنها:
السابق  المدير الفنيبرفقة  (بدون أجر)كمدرب كاراتيه  والعمل، عدة بطولاتعلى  كما تم الحصول ،دان( 2الأسود )

الكرة  -.كرة القدم -.كمال الأجسام -.اللياقة البدنية -.السباحة –المرحلة الجامعية.بوذلك لمنتخب قطر للكاراتيه، 
 الطائرة.

 

   التصال

 الجوال
 البريد الإلكتروني

+ 966 54 0077 959    
moooncx9@gmail.com 
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In the name of Allah the Merciful 
Arabic & English CV,  

                                           Othman AbdelMonem Mohammad El-Hashimy 

Legal Consultant, Attorney 

Personal Data   

Qualification Bachelor of Law, Helwan University, graduated May 2007. 
General Estimate Good estimate on the four-year studying. 
Membership of Egyptian Bar Association and enrolled to Advocate in all issues in 

front of Courts of first instance. 
Nationality & Birth  Egyptian, 1985, Riyadh, Saudi Arabia. 
  

Experiences  (9) Nine years’ experience 

from 2007 to 2010 As a Lawyer to Mr. Shawkat Mohammad Osman Law Firm, Egypt. 
from 2010 to 2014 As a Legal Consultant to Ann One Ltd. Co., KSA. 
from 2014 till now As a Legal Consultant to Abdulrahman Al-Guoaizani Law Firm, KSA. 
 

 

Legal & Practical 
Experiences  

 Drafting of pleadings and proceedings and regulations interceptors. 
 Reviewing & drafting Legal Contracts and Agreements. 
 Writing letters, reports and minutes of court hearings. 
 Establishment of companies of all kinds. 
 Providing legal Consulting. 
 Negotiating with the opponents (with an express approval of our clients) in terms of 

solving the case out of courts.  
 Studying the obstacles when arising under the contracts, and finding legal solutions for 

such obstacles. 
 Reviewing all documents related to the case and informing the client of his legal 

position. 
 Reviewing and drafting contracts for Establishment of companies in addition to the 

shareholders resolution for amending contracts for Establishment for Saudi and foreign 
companies, and provide partners the legal opinion. 

 Studying the Validity of the company to enter into various legal relationships, And to 
give a legal opinion on that. 

 Reviewing contracts and agreements in terms of not violating or opposing any of Islamic 
Rules ( Share'a ) or Laws. 

 Meeting with clients inside and outside the Office on issues and express their own legal 
opinions on these issues, and work on the client properly directed to proceed with his 
Litigation. 

 Review of employment contracts for employees of private companies and customers to 
express an opinion on the extent of the legal obligation of these contracts with labor 
law. 

 Drafting of employment contracts so that they are compatible with the objectives of the 
customers and with the Labor Law also. 

 Study violations attributed a foreign company subject to the law of foreign investment 
and to give a legal opinion on the extent of the company for the irregularities mentioned 
in the law or not. 
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 Drafting and reviewing of franchise contracts and agreements with the Ministry of 
Health and Ministry of National Guard and government agencies on the organization of 
conferences and the right of franchise advertising specialized magazines owned by 
ministries. 

 Study and follow-up of procedures for the trademark registration of office and 
customers. 

 Legal training to law students who had spent time training in office. 
 Drafting and scrutiny of investment contracts in the field of mining between major 

foreign company that specializes in this field and several Saudi companies. 
 

Legitimate and legal 
researches 

 
Research in the provisions of Islamic Sharia and law, and do the necessary to provide 
distinct legal studies service to customers, including: 

 Search in Hadith degrees, and the extent of the provisions and shall be deposited in the 
invoked as evidence in courts in KSA 

 Search in bankruptcy. 
 Search in the establishment of a joint stock company. 
 Discuss the issue of confusion in trademark. 
 Discuss the issue of signing a blank check and its effects. 
 Search in the difference between emergency conditions and force majeure. 
 Search in the acquisition of a foreign company on the Saudi company. 
 Search in the conditions and procedures for the registration and the shares of a closed 

joint stock company in the financial market. 
 Feasibility study and discuss the extent of the efficacy of the founding of an association 

for the protection of integrity and anti-corruption. 
 Search in administrative contracts and the difference between them and the 

administrative decision. 
 Search in the rights and obligations of the lawyer and the agent and the Inherent in 

Saudi Arabia laws. 
 Search in arbitration, and authoritative of arbitration rule and its impact on the criminal 

verdict. 
 Search in intellectual property. 
 Search in bribery and manifestations, and punctuated the Please, the Recommending, 

and The Mediation. 
 Search in ways of the Substantiation. 

 

Personal skills  
 Work for directed by legal works in the best possible degree of skill and cover the main 

topics for the success of any legal action, namely: 
First, the quality of legal work in general in terms of coverage of all the legitimate and 

legal aspects. 
Second, accuracy of the legal work in terms the correct wording in Arabic language and 

to avoid errors, and as for The subject in terms of coverage of all legal loopholes that 
can be found in it. 

Third, the speed of providing legal work in his appointments required, and strive hard to 
be submitted before the estimated date from the client. 

** It is worth mentioning that the successful application of these factors is to earn the 
trust of customers, whether they are government agencies or national companies or 
foreign companies or they are individuals 

 Withstanding the pressures of work and dealing with team spirit. 
 Dealing with customers and the ability to persuade others. 
 I have a deep-seated desire for success and excellence at work so I can be role models. 
 Manage time well. 
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Conferences and 
Courses 

 
 Professional Course in Arbitration entitled (Program of rehabilitation and preparation 

for Arbitrators, 2016 - The professional certificate) organized by both The Commercial 

Arbitration Centre of the Gulf Cooperation Council (GCC) And The Centre for Arbitration 
and Settlements in Riyadh Chamber Of Commerce & Industry, in the period from 
January until April 2016, to prepare The Certified International Arbitrator. 

 Involvement and attend The International Conference for The Elimination and 
Arbitration, the University of Imam Muhammad bin Saud Islamic, organized by the 
Higher Judicial Institute and the Saudi Arbitration Team, in Dhu al-Hijjah 1436 / 2015. 

 Family Law Course (personal status), Faculty of Law, Helwan University, Egypt, 2004 
 English language courses at Al-Jazeera International Academy, Riyadh, KSA, in 2013 
 Mac and PC computer applications: Microsoft Office programs, Adobe programs, 

Internet browsing skills. 
 Basic training courses in Karate of the Egyptian Federation of Karate. 

 

Hobbies  
 Reading in several fields and several topics, including: 

Holy Qur'an interpretation, the Hadith and explained, and the jurisprudence books, 
Judicial judgments and legal opinions, laws and regulations in general both in 
provisions and laws of KSA or in provisions and laws of other countries. Business 
Management, Human Development, Family education, Stories and novels in Arabic 
and English. 
 

 Sports, including: 
Combat games, including: Aikido, Kung fu, Karate, where he was to get a degree black 
belt 2nd Dan, have also been getting several championships, and work as a coach 
Karate (without pay) accompanied by the former coach of Qatar national team for 
Karate, that in the university stage, Swimming, fitness, Body Building, Football, 
Volleyball. 

 

Contact me on   

Mobile  
E-mail 

+ 966 54 0077 959 
moooncx9@gmail.com 

 

  

  
 

  

 


